
P r o t o k ó ł   Nr XIII/03 
z sesji Rady Gminy D�bnica Kaszubska w dniu 30 pa�dziernika 2003 r. 

 
W sesji udział wzi�li: 
a/  pi�tnastu radnych  Rady Gminy (wszyscy) 
b/  Wójt Gminy                                    -  Grzegorz Grabowski 
     Sekretarz Gminy                             -  Iwona Wójcik 
     Skarbnik Gminy                              -  Marek Malinowski 
     Radca Prawny                                 -  Beata Sadowska 
     Radny Rady Powiatu                      -  Ryszard Stus 
     Dyrektor Gimnazjum                      -  Sławomir Miluski 
     Dyrektor SP D�bnica Kasz.            -  El�bieta Fryckowska 
     Dyrektor SP Gogolewo                   -  Iwona Warkocka 
     Kierownik OPS                               -  Krystyna Szustak 
     Dyrektor GOK                                -  Gra�yna Chojnowska 
     Wicedyrektor Gimnazjum              -  Teresa Radomska 
Porz�dek obrad: 

1. Sprawy regulaminowe: 
a/  otwarcie sesji i stwierdzenie prawomocno�ci obrad, 
b/  przyj�cie porz�dku obrad, 
c/  przyj�cie protokołu z poprzedniej sesji. 

2. Udzielenie odpowiedzi na interpelacje radnych. 
3. Sprawozdanie Wójta Gminy z działalno�ci mi�dzy sesjami. 
4. Interpelacje radnych. 
5. Sprawozdanie z działalno�ci Komisji Rady mi�dzy sesjami: 

a/  Rewizyjnej,  
b/  Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki 
c/  Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego. 

6. Podj�cie uchwał w sprawach:  
a/  uchwalenia Statutu Gminy, 
b/  wprowadzenia zmian w bud�ecie gminy na 2003 rok, 
c/  opłaty prolongacyjnej, 
d/  okre�lenia zasad nabycia, zbycia i obci��enia nieruchomo�ci gruntowych oraz ich  
     wydzier�awiania na okres dłu�szy ni� trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów  
     dzier�awnych na terenie gminy D�bnica Kaszubska, 
e/  współdziałania z Gmin� Miejsk� Słupsk w zakresie kształcenia uczniów, którzy nie 
     rokuj� uko�czenia Gimnazjum w normalnym trybie, 
f/  wyboru ławników do S�dów powszechnych. 

7. Informacja Wojewody Pomorskiego, Przewodnicz�cej Rady Gminy i Wójta Gminy  
D�bnica Kaszubska z analizy o�wiadcze� maj�tkowych. 

8. Wolne wnioski, zapytania, informacje. 
9. Zamkni�cie obrad. 

Przebieg sesji: 
Ad.1.a/ 
            Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska powitała radnych i go�ci 
przybyłych na sesj�. Nast�pnie dokonała otwarcia sesji Rady Gminy stwierdzaj�c 
prawomocno�� obrad. Otwarcia dokonała o godz. 1000 w sali konferencyjnej Urz�du Gminy. 
b/ 
           Przewodnicz�ca Rady przedstawiła porz�dek obrad. Do porz�dku obrad  zgłoszono 
nast�puj�ce uwagi i wnioski. 
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Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej Piotr Paczesny zwrócił uwag�, �e projekt uchwały w 
sprawie okre�lenia zasad nabycia, zbycia i obci��ania nieruchomo�ci gruntowych oraz ich 
wydzier�awiania na okres dłu�szy ni� trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów dzier�awnych 
na terenie gminy D�bnica Kaszubska nie został przez Komisj� Rewizyjn� do ko�ca 
zaopiniowany. Ponadto na wspólnym posiedzeniu Komisji nikt tego projektu uchwały nie 
przekazywał i nie wie czy pozostałe Komisje s� przygotowane i jakie jest ich stanowisko w  
tej sprawie.  
Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Kara� poinformowała, 
�e Komisja na swoim posiedzeniu pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Urszula R�czka  
poinformowała, �e członkowie Komisji b�d� indywidualnie głosowali nad projektem 
uchwały. 
Radny Piotr Paczesny zgłosił wniosek o wykre�lenie w/w projektu uchwały z porz�dku obrad, 
a je�li Rada uwa�a, �e projekt ten mo�e by� przedyskutowany na obecnej sesji to si� nie  
sprzeciwia 
Radny Marian Adamowicz stwierdził, �e uzasadnieniem jest, �e zbycie i nabycie 
nieruchomo�ci jest zadaniem Rady Gminy i te kompetencje wcze�nie zostały przekazane 
Zarz�dowi Gminy i chodzi o to, aby t� kompetencj� przywróci� Radzie jako, �e teraz Wójt 
przej�ł kompetencje Zarz�du Gminy. 
Radna Jadwiga Kara� oceniła, �e odbieranie kompetencji Wójtowi niczemu nie słu�y tym 
bardziej, �e nieruchomo�ci do zbycia nie ma tak du�o i �e Wójt i tak si� rozlicza przed Rad�, 
a ponadto gdy kto� np. b�dzie chciał szybko wykupi� nieruchomo��, to trzeba b�dzie 
zwoływa� sesje. 
W wyniku głosowania wniosek radnego Piotra Paczesnego został odrzucony przy 5 głosach 
za, 9 przeciw, 1 wstrzymuj�cym si�. 
Porz�dek obrad w wyniku głosowania został przyj�ty przy 12 głosach za, 3 przeciw. 
c/ 
        Do protokołu z poprzedniej sesji uwag nie zgłoszono. W wyniku głosowania protokół 
został przyj�ty przy 13 głosach za, 2 wstrzymuj�cych si�. 
Ad.2. 
         Wójt poinformował, �e wszyscy radni otrzymali odpowiedzi na interpelacje i wnioski 
zgłoszone na poprzedniej sesji. Dodatkowo poinformował, �e otrzymał od Kierownika 
Komisariatu Policji zawiadomienie, �e do dnia dzisiejszego wniosek o ukaranie Pana 
Kotarskiego odno�nie transportu i składowania padliny zwierz�t w Dudziczach zostanie 
skierowany do S�du z uwagi na niemo�no�� wykonania wszelkich czynno�ci w powy�szej 
sprawie. O skierowaniu wniosku b�dzie odr�bne powiadomienie. 
W sprawie wniosku dotycz�cego kursu autobusu PKS do Male�ca wpłyn�ło pismo PKS 
Słupsk, �e autobus kursuje we wszystkie dni robocze z wyj�tkiem okresu wakacji i ferii 
szkolnych i je�eli Gmina pokryje deficyt, to autobus b�dzie kursował równie� w wakacje i 
ferie. Poza tym autobus ten zabiera wszystkich podró�nych na trasie ze Słupska. 
Radny Piotr Paczesny odnosz�c si� do otrzymanych odpowiedzi krytycznie odniósł si� do 
nakazu Wójta w którym zobowi�zuje swoich pracowników, aby otrzymane odpowiedzi  na 
interpelacje  potwierdzał podpisem, co nie dotyczy pozostałych radnych W zwi�zku z tym nie 
b�dzie podpisywał �adnych odpowiedzi. Podporz�dkuje si� jedynie w przypadku, gdy 
zostanie opracowana instrukcja obiegu dokumentów mi�dzy Urz�dem Wójta a Rad� Gminy 
Ponadto Radny zwrócił uwag�, �e prosił o opini� prawn� Pani� mecenas, a otrzymał 
odpowied� Wójta i jest tym nieusatysfakcjonowany. Poza tym zgodnie z ustaw� 
samorz�dow� nazwy ulicom nadaje Rada Gminy i organizacj� ruchu na drogach gminnych 
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 te� zajmuje si� Rada Gminy i uwa�a, �e winna by� uchwała Rady Gminy scedowuj�ca te 
uprawnienia Rady Gminy na rzecz Wójta. Oznakowanie dróg gminnych te� uwa�a, �e jest to 
kompetencja Rady Gminy  
Radca Prawny p. Sadowska odnosz�c si� do uwag Radnego stwierdziła, �e pierwsze 
odpowiedzi s� jej autorstwa, opatrzone jej piecz�ci� i jej podpisem. Natomiast odpowiedzi na 
interpelacje s� opatrywane piecz�ci� Wójta ze stuprocentow� tre�ci� tak� sam� któr� napisała. 
Nie jest zgodne z przepisami ustawowymi to, co stwierdził Radny, bo przepis art. 18 ustawy 
samorz�dowej mówi wyra�nie, �e do wył�cznej kompetencji Rady Gminy nale�y 
podejmowanie uchwał w sprawach nazw ulic i placów publicznych. Do kompetencji Gminy 
ogólnie nale�� sprawy gminnych dróg zgodnie z ustaw� samorz�dow�. Natomiast na 
podstawie merytorycznej ustawy o drogach publicznych jest zapis okre�laj�cy, które 
kompetencje do kogo nale�� i m.in. cytowany, �e oznakowanie dróg wewn�trznych nale�y do 
zarz�dcy terenu i w tym wypadku nale�y to do Wójta jako organu wykonawczego, czyli w 
przypadku ul. Spacerowej nale�y to do zarz�dcy, czego nie ma w ustawie samorz�dowej , a 
jest w ustawie merytorycznej. 
W dalszej kolejno�ci radny Piotr Paczesny zwrócił si� z pytaniem, co nale�y do zarz�du 
zwykłego. 
Radca Prawny p. Sadowska udzieliła odpowiedzi, �e nie ma w polskim prawie definicji, która 
by si� dała odnie�� do ka�dej sytuacji, bo ka�da sytuacja jest jednostkowa i ka�d� si� 
odr�bnie rozpatruje. Natomiast postawienie znaku drogowego mie�ci si� w kompetencji 
zwykłego zarz�du, czyli Wójta. 
Radny Piotr Paczesny poinformował, �e konsultował si� z Zarz�dem Dróg Powiatowych, 
gdzie otrzymał odpowied�, �e Zarz�d nie ma nic do dróg gminnych i wobec tego dlaczego 
jest zapis o opiniowaniu przez ZDP. 
Radca Prawny p. Sadowska udzieliła odpowiedzi, �e to dotyczy wył�cznego podyktowanego 
przepisu. 
Ad.3. 
         Wójt Gminy przyst�puj�c do przedstawienia sprawozdania z działalno�ci mi�dzy 
sesjami zasugerował o współprac� na rzecz gminy, a nie doszukiwanie si� w jednoosobowym 
zarz�dzie Wójta jakich� domniemywa� poniewa� kompetencje Wójta okre�la ustawa. 
Jednak�e pomimo swoich kompetencji pewne swoje uprawnienia sceduje i b�dzie cedował na 
Rad� na rzecz podejmowania wspólnych decyzji i razem z Rad�, aby otrzyma� wi�cej 
wła�ciwych opinii przed podejmowaniem decyzji do których jest uprawniony.   
Nast�pnie poinformował, �e Fundacja Ameryka�ska 4 H przyznała indywidualn� II nagrod� 
ogólnopolsk� dla o. Ryszarda Iwanowskiego w Niepogl�dziu w wysoko�ci 2 ty�. dolarów. 
Wójt  podpisał umow� o udzielenie bezzwrotnej pomocy finansowej przez Agencj� 
Nieruchomo�ci Rolnej Skarbu Pa�stwa w wys. 5 ty�. zł na realizacj� w ramach Pomorskiego 
Programu Odnowy Wsi programu p.n. „Zielona Przedsi�biorczo��”, w którym uczestnicz� 
mieszka�cy wsi Niepogl�dzie – Gał�zów. 
Rozstrzygni�to przetarg na zakup materiałów budowlanych na zagospodarowanie placu w 
centrum wsi D�bnica Kaszubska. Do przetargu wpłyn�ły 3 oferty z których wybrano 
najkorzystniejsz� cenowo tj. P.B.P. “POLIBET” z Bytowa za cen� 11.540.23 zł. 
Rozstrzygni�to równie� przetarg na zakup komputerów wraz z oprogramowaniem i 
wyposa�eniem meblowym do Gminnego Centrum Informacji na parterze w Gminnym 
O�rodku Kultury. Do przetargu wpłyn�ły 4 oferty z których wybrano najkorzystniejsz� ofert� 
tj. BIT Przedsi�biorstwo Handlowo-Usługowe ze Słupska za cen� 50.271.76 zł. 
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Trwa kontrola zło�onych w ramach programu Sapard wniosków na infrastruktur� tj.: budow� 
sieci wodoci�gowej wraz z przył�czami w m. Grabin i m. D�bnica Kaszubska – ul. Polna, 
 budow� sieci kanalizacyjnej wraz z przył�czami w miejscowo�ciach: Krzywa�, D�bnica 
Kaszubska – ul. Polna, Grabin. 
Zakupiono z zasobów mienia wojskowego prz�sło mostu z przeznaczeniem na przebudow� 
zniszczonego mostu na rzece Skotawie w m. Skarszów Dolny. 
Pozytywnym wynikiem została zako�czona kontrola z Urz�du Marszałkowskiego na 
dofinansowanie dróg dojazdowych do gruntów rolnych, w zwi�zku z czym Gmina otrzyma 
dofinansowanie w wys. 30.000 zł. 
W zwi�zku z tym, �e przekraczane s� pr�dko�ci w D�bnicy Kaszubskiej i Motarzynie Wójt 
prosi o sygnały w razie potrzeby zainstalowania fotoradarów. 
W dalszej kolejno�ci Wójt poinformował, �e efektem współpracy Wójta z Tomaszem Sikor� 
Wiceprezesem Pomorskiej Agencji Rozwoju Gospodarczego, Gmin� D�bnica Kaszubska 
wizytowała grupa hiszpa�skich przedsi�biorców z bran�y energetycznej. Wójt zaoferował 
przedsi�biorcom działk� nr 222 w m. D�bnica Kaszubska oraz działk� nr 6/8 w Gogolewie. 
Oferta została wst�pnie pozytywnie rozpatrzona. 
Ogłoszono II przetarg na sprzeda� budynku po byłej szkole w Dobieszewie na dzie� 
14.11.2003r. 
Sprzedano jedn� działk� na osiedlu „Północ”. 
Wójtowi zło�ył wizyt� robocz� Z-ca Dyrektora Oddziału Terenowego Agencji 
Nieruchomo�ci Rolnych w Gda�sku do spraw infrastruktury p. Karol Kozak, celem 
dokonania szczegółowych uzgodnie� w zakresie przekazania mieszka� i infrastruktury dla 
Gminy. 
Gmin� odwiedził równie� Dyrektor Zarz�du Dróg Wojewódzkich w Gda�sku. Uzgodniono 
sprawy zwi�zane z drog� wojewódzk� Ustka – Unichowo na odcinku D�bnica Kaszubska – 
Motarzyno i dotycz�ce oznakowania słupkami z elementami odblaskowymi, odwodnienia tej 
drogi, wyrównania poboczy oraz wycinki drzew. 
Na bie��co s� naprawiane urz�dzenia oczyszczalni �cieków oraz pomp i wodoci�gów. 
Wójt poinformował równie�, �e był z delegacj� w Gminie Łambinowice. Gmina 
Łambinowice zatrudnia 31 pracowników i posiada 40% powierzchni Gminy D�bnica 
Kaszubska oraz posiada du�� histori� m�cze�stwa wojennego. 
Nast�pnie poinformował, �e Gminie przyznano 85 ty�. zł. z MENU. 
B�d� te� rozmowy z Firm� „MITEX” w sprawie prolongacji spłaty zadłu�enia. 
Urz�d Wójta b�dzie pracował nad konstruowaniem bud�etu na 2004 rok i w zwi�zku z tym 
apeluje do radnych o współprac�. 
Przewodnicz�ca Rady nawi�zuj�c do przej�cia infrastruktury z Agencji zwróciła si� z 
pytaniem, czy dotyczy to te� pustostanów, bo jest zapotrzebowanie na mieszkania. 
Wójt udzielił odpowiedzi, �e by� mo�e przejmie j� od 1 stycznia i prawdopodobnie 
pustostany te� b�d�. 
Radny Piotr Paczesny nawi�zuj�c do kompetencji Wójta uwa�a, �e bulwersuj�c� spraw� jest 
postawienie znaku na ul. Spacerowej, bo  aspekt społeczny dla mieszka�ców jest 
nieuzasadniony i nie mo�na zakazywa� mieszka�com poruszania si� po ulicy. 
Wójt odnosz�c si� do uwagi podkre�lił, �e nie nadu�ywa swoich kompetencji, a z 
mieszka�cami tego rejonu jest w stałym kontakcie i nie s� zainteresowani zmian� ulicy. 
Ad.4. 
        Radna Irena Tkaczyszyn wyst�piła o postawienie znaku drogowego „uwaga zwierz�ta” 
na drodze z Gogolewka do Podkomorzyc i o wyci�cie młodych drzew d�bów pochylonych do 
połowy jezdni. Ponadto w Gogolewie przy posesjach zostały doprowadzone podł�cza 
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 kanalizacji do szamb z których przy wi�kszym napływie ulatnia si� fetor i czy w zwi�zku z 
tym zostało to wykonane prawidłowo przez Firm� p. Skibi�skiego i zgodnie z dokumentacj�.   
Zwraca si� równie� o wyja�nienie sprawy odno�nie składowania padliny przez p. Kotarskiego 
w Dudziczach, bo otrzymała pismo z Gda�ska, by padlin� dostarcza� do Niego. 
Radna Urszula Frankowska zwróciła si� o wyci�cie zaro�li i krzaków pochylonych na drog� z 
D�bnicy Kaszubskiej do Podwilczyna. 
Radny Zygmunt Wandachowicz  zwrócił si� o odnowienie pokrytego korozj� znaku 
drogowego zlokalizowanego na pasie startowym w kierunku do Dobieszewa oraz o 
uzupełnienie ubytków na drodze pas startowy – Dobieszewo. 
Radna Urszula Frankowska zwróciła si� o zało�enie progów na ulicach bocznych jak np. na 
ul. Zaj�czej i Fabrycznej zamiast stosowania kar mandatowych za przekraczanie pr�dko�ci 
jazdy.  
Ponadto zwraca si� o wyja�nienie przez Pana Da�czaka w sprawie wypuszczania szamba 
przez Pana Gana do rzeki i obok posesji do stawu z rybami Pani Bukowskiej. 
Pan Da�czak poinformował, �e Pan Gan jest nieuchwytny i ma ograniczone prawa do 
nieruchomo�ci, co go nie usprawiedliwia od wywozu szamba i Pan Da�czak jest po rozmowie 
z Policj�, która skieruje spraw� do S�du. 
Radny Sebastian Ma�li�ski zwrócił si� z pytaniem, czy jest mo�liwo�� podł�czenia domostw 
do kanalizacji. 
Pan Da�czak udzielił odpowiedzi, �e jest prawo miejscowe, które obliguje do podł�czenia do 
kanalizacji. 
Przewodnicz�ca Rady poinformowała Pani� Bukowsk� zainteresowan� kupnem działki 
k/posesji zajmowanej przez Pana Gana, �e w tym celu nale�y wnie�� podanie do Wójta 
Gminy. 
Radny Dariusz Ostrowski zwrócił si� o umocowanie i usprawnienie lamp o�wietleniowych na 
chodniku poło�onym przy posesji p. Nowickiej w stron� bloków w Budowie. 
Wójt udzielił nast�puj�cych odpowiedzi na zgłoszone interpelacje.  
 Odno�nie o�wietlenia od 01 stycznia 2004 r. nie b�dzie dotacji od Wojewody, a w bie��cym 
roku Gmina przekroczy bud�et przeznaczony na ten cel. 
W sprawie o�wietlenia zgłaszaj� si� firmy, które chc� wymieni� je ł�cznie z u�yciem �arówek 
na energooszcz�dne, co według kalkulacji wskazuje na ok. 150 ty�. zł. oszcz�dno�ci. 
Odno�nie o�wietlenia chodnika w m. Budowo – chodnik jest posesj� prywatn� i po 01 
listopadzie temat rozwi��e. 
Odno�nie progów na ul. Fabrycznej i Zaj�czej – temat b�dzie analizowany. 
Odno�nie znaku drogowego pas startowy – Dobieszewo i ubytków na drodze oraz ubytków na 
drodze do Podwilczyna i odrostów przydro�nych Wójt wyst�pi do Zarz�du Dróg 
Powiatowych pomimo, �e jest tłumaczenie, �e Powiat nie ma na ten cel �rodków 
finansowych. 
Odno�nie Firmy P. Kotarskiego sprawa jest wyja�niona – Firma jest zarejestrowana w 
Słupsku i ma zezwolenie na przewo�enie padliny bez przerobu. 
Odno�nie wycinki drzew na trasie Gogolewko – Podkomorzyce, je�eli Zarz�d Dróg 
Powiatowych nie wykona zadania, to Wójt podejmie działania, aby nast�piło to przez Urz�d 
Pracy. 
Ad.5. 
         Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej Piotr Paczesny poinformował, �e Komisja odbyła 
trzy posiedzenia mi�dzy sesjami. W dniu 16 pa�dziernika odbyła wspólne posiedzenie z 
pozostałymi komisjami Rady Gminy w sprawie analizy i zaopiniowania projektu Statutu 
Gminy. 
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 W dniu 17 pa�dziernika odbyła posiedzenie w sprawie zaopiniowania kandydatów na 
ławników do S�dów powszechnych oraz dokonała kontroli w Zakładzie Gospodarki 
Komunalnej. W dniu 27 pa�dziernika odbyła posiedzenie w sprawie zaopiniowania projektów 
uchwał.      
        Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki Jadwiga Kara� 
poinformowała, �e tematem posiedze� Komisji były sprawy dotycz�ce wykorzystania 
�rodków finansowych w Gminnym O�rodku Kultury, projekt „Planu Ochrony �rodowiska w 
Gminie D�bnica Kaszubska” oraz zaopiniowanie projektów uchwał. 
       Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego Urszula 
R�czka poinformowała, �e Komisja odbyła trzy posiedzenia mi�dzy sesjami. Tematem 
posiedze� były sprawy dotycz�ce o�wietlenia ulicznego, akcji zima oraz zaopiniowania 
projektów uchwał. 
Ad.6.a/ 
        Wiceprzewodnicz�cy Rady Gminy Krzysztof Olech przedstawił projekt uchwały w 
sprawie uchwalenia Statutu Gminy D�bnica Kaszubska. Do projektu uwag nie zgłoszono.  
Projekt został przez Komisje zaopiniowany pozytywnie. W wyniku głosowania jednogło�nie 
podj�to uchwał� w sprawie uchwalenia Statutu Gminy D�bnica Kaszubska. 
b/ 
        Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian 
w bud�ecie gminy na 2003 rok. Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej poinformował, �e 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i jednocze�nie ustaliła, ze zwróci si� do 
Dyrektora Gimnazjum, aby uzasadnił zmiany w planie finansowym, a w szczególno�ci czy 
dochody nie powinny by� wi�ksze z tytułu najmu nowoczesnej hali sportowej. 
        Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki poinformowała, �e 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały i te� uwa�a, �e stawka za wynajem hali 
sportowej winna by� wy�sza. 
Sekretarz Gminy poinformowała, �e kalkulacja ze Skarbnikiem Gminy b�dzie badana i 
wówczas Wójt si� ustosunkuje do zarz�dzenia Dyrektora Gimnazjum. 
Wójt zwrócił uwag�, �e koszt utrzymania hali sportowej z zapleczem jest wysoki, a 
odpłatno�� 15 zł/godz. – nie jest to du�o i po badaniach kalkulacji ustosunkuje si� do 
odpłatno�ci za wynajem hali. 
       Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa i Rozwoju Gospodarczego poinformowała, �e 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały równie� z uwag� o wyja�nienie Dyrektora 
Gimnazjum dlaczego taka niska stawka za wynajem hali sportowej. Innych uwag do projektu 
uchwały nie zgłoszono.  
W wyniku głosowania uchwała w sprawie zmian w bud�ecie gminy na 2003 rok została 
podj�ta jednogło�nie (15 za). 
c/ 
      Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie opłaty prolongacyjnej. 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej poinformował, �e Komisja pozytywnie zaopiniowała 
projekt uchwały. 
Przewodnicz�ca Komisji Kultury, O�wiaty, Sportu i Turystyki poinformowała, �e ustalono, �e  
członkowie Komisji b�d� indywidualnie głosowali nad projektem uchwały.  
Przewodnicz�ca Komisji Rolnictwa, Budownictwa i Rozwoju Gospodarczego 
poinformowała, �e Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. W wyniku 
głosowania uchwała została podj�ta jednogło�nie ( 14 za). 
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d/ 
       Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie okre�lenia zasad 
nabycia, zbycia i obci��ania nieruchomo�ci gruntowych oraz ich wydzier�awiania na okres 
dłu�szy ni� trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów dzier�awnych na terenie gminy D�bnica 
Kaszubska. 
Przewodnicz�cy Komisji Rewizyjnej poinformował, �e Komisja nie ma stanowiska w sprawie 
projektu uchwały, natomiast osobi�cie uwa�a, �e nabycie i zbycie winno pozosta� w 
kompetencji Rady Gminy, by mogła mie� bezpo�redni wpływ na te sprawy. Dodał te�, �e 
wcze�niej było to przekazane do  kompetencji  Zarz�du Gminy, który wiele spraw korygował, 
a obecnie Wójt jednoosobowo przej�ł kompetencje Zarz�du i decyzje w tej sprawie winna 
podejmowa� Rada. 
Radny Marian Adamowicz poparł stanowisko radnego Piotra Paczesnego dodaj�c, �e Wójt 
przy opracowywaniu bud�etu b�dzie wiedział jakie nieruchomo�ci b�d� do zbycia. 
Radny Piotr Paczesny zgłosił wniosek, aby zbywanie i nabywanie nieruchomo�ci nast�powało 
za zgod� Rady Gminy. 
Radca Prawny p. Sadowska poinformowała, �e wobec tego nale�y zmieni� projekt uchwały. 
Sekretarz Gminy zwróciła uwag�, �e sprzeda� nieruchomo�ci i tak jest ogłaszana do 
publicznej wiadomo�ci na 6 tygodni przed sprzeda��. 
Radny Marian Adamowicz zaproponował uchylenie poprzedniej uchwały daj�cej 
kompetencje Wójtowi Gminy do nabycia i zbycia nieruchomo�ci i opracowanie np. 
półrocznego planu nabywania i zbywania oraz zmian nieruchomo�ci i przedstawianie go 
przez Wójta Gminy raz na pół roku Radzie Gminy do zatwierdzenia. 
Radny Piotr Paczesny zaproponował przyj�cie wniosku o tre�ci, aby § 1 projektu uchwały 
przyj�ł brzmienie, �e zobowi�zuje si� Wójta Gminy do przedstawiania Radzie Gminy do 
zatwierdzenia w okresach półrocznych planu nabywania, zbywania oraz zamian 
nieruchomo�ci. W wyniku głosowania wniosek radnego Piotra Paczesnego został przyj�ty 
przy 13 głosach za, 1 wstrzymuj�cym si�. 
e/ 
       Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie porozumienia z 
Gmin� Miejsk� Słupsk w zakresie kształcenia uczniów, którzy nie rokuj� uko�czenia 
Gimnazjum w normalnym trybie. 
Przewodnicz�cy Komisji poinformowali, �e Komisje pozytywnie zaopiniowały projekt 
uchwały. Uwag do projektu nie zgłoszono. W wyniku głosowania uchwała została podj�ta 
jednogło�nie (15 za). 
f/ 
      Radny Piotr Paczesny przedstawił protokół Zespołu opiniuj�cego kandydatów na 
ławników do S�dów powszechnych. 
Nast�pnie Sekretarz Gminy poinformowała, �e zgłoszono 38 kandydatów i przedstawiła ich 
charaktereystyk�. Kandydaci zostali zgłoszeni przez PSL, Zwi�zki Zawodowe, OSP, Prezesa 
S�du Okr�gowego i Biuro Poselskie Pana Lepera. 
Przewodnicz�ca Rady zaproponowała zgłaszanie kandydatów do Komisji Skrutacyjnej w celu 
przeprowadzenia głosowania tajnego nad wyborem ławników. Do Komisji Skrutacyjnej 
zgłoszono nast�puj�cych kandydatów: 
Radna Urszula Frankowska zgłosiła radnych: Sebastiana Ma�li�skiego, Urszul� R�czka, Ew� 
Kukli�sk�. Innych kandydatów nie zgłoszono. Zgłoszeni kandydaci wyrazili zgod� na 
powołanie w skład Komisji Skrutacyjnej. W wyniku głosowania jednogło�nie (15 za) 
powołano Komisj� Skrutacyjn� w zaproponowanym składzie. 
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 Komisja Skrutacyjna zaproponowała nast�puj�ce zasady głosowania: głosowanie na trzech 
kartach do głosowania poprzez postawienie znaku „x” przy wyborze kandydata zgodnie z 
zapisem w zał�czonym protokołem Komisji. W wyniku głosowania zasady głosowania 
zostały przyj�te jednogło�nie (15 za). Komisja Skrutacyjna przyst�piła do przeprowadzenia 
głosowania tajnego nad wyborem ławników. 
Ad.8. 
       W zwi�zku z uwagami dotycz�cymi �rodka specjalnego w Gimnazjum w zakresie 
przychodów z wynajmu hali sportowej ocenianych jako zbyt małe Dyrektor Gimnazjum p. 
Miluski wyja�nił, �e przy ustalaniu stawki za wynajem hali sportowej w Gimnazjum przyj�to 
kalkulacj� z kosztów cieplnych, �wietlnych i �rodków czysto�ci i celem było, aby Gmina i 
Szkoła nie ponosiła strat oraz by z hali korzystało jak najwi�cej mieszka�ców i by było troch� 
zysku. Z hali korzystaj� trzy grupy ze Słupska i pi�� grup miejscowych i je�eli jest wola 
Rady, aby podwy�szy� stawk�, to od 01 stycznia zostanie ona podwy�szona i zostan� 
zmienione umowy z 18 zł brutto na 25 zł netto.     
Wójt Gminy zaproponował sporz�dzenie na koniec listopada kalkulacji kosztów z wynajmu 
hali sportowej w Gimnazjum. 
Ad.6.f/ (ci�g dalszy) 
       W dalszej kolejno�ci Przewodnicz�ca Komisji Skrutacyjnej Ewa Kukli�ska przedstawiła 
protokół za tajnego głosowania nad wyborem ławników. Poinformowała, �e pierwsza tura nie 
przyniosła ostatecznego rozstrzygni�cia w zakresie wyboru ławników do S�du Rejonowego i 
w zwi�zku z tym Komisja Skrutacyjna przyst�piła do przeprowadzenia drugiej tury 
głosowania. Po przeprowadzeniu drugiej tury głosowania Przewodnicz�ca Komisji 
Skrutacyjnej przedstawiła protokół z głosowania (protokół w zał�czeniu niniejszego 
protokołu). W wyniku przeprowadzonych głosowa� tajnych na ławników wybrani zostali: 

1. Do S�du Okr�gowego w Słupsku: 
1/  Tkaczyszyn Tadeusz 
2/  Bruska Kazimiera 
3/  Szustak Krystyna 
4/  Doł�ycka Jadwiga 
5/  Kiernicki Stanisław 
6/  Paluch Małgorzata 
7/  Jagiełło Łucja 
8/  Stachowicz Henryk 
9/  Ziółkowska Jolanta 

2. Do S�du Okr�gowego S�du Pracy i Ubezpiecze� Społecznych w Słupsku: 
1/  Kraus Tadeusz 

3. Do S�du Rejonowego w Słupsku: 
1/  Placety Urszula 
2/  Kotl�ga Małgorzata 

4. Do S�du Rejonowego S�du Pracy i Ubezpiecze� Społecznych w Słupsku: 
1/  Garbowski Andrzej 
2/  Kotlarek Gra�yna 
3/  Pa��tka-Lipi�ska Zdzisława. 

Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie wyboru ławników do 
S�du Okr�gowego w Słupsku oraz S�du Rejonowego w Słupsku w w/w składzie. W wyniku 
głosowania uchwała została podj�ta jednogło�nie. 
Nast�pnie radny Rady Powiatu Ryszard Stus przedstawił informacj�  z prac Rady. Przekazał 
m.in., �e trwa podpisywanie umów w słu�bie zdrowia, �e bud�et powiatu na nast�pny rok 
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 b�dzie wynosił ok. 15 mln. euro oraz, �e Urz�d Powiatowy jest zadłu�ony z uwagi na spłat� 
kredytu na drogownictwo. 
Ad.7. 
         Przewodnicz�ca Rady przedstawiła informacj� Wojewody Pomorskiego, 
Przewodnicz�cej Rady Gminy i Wójta Gminy D�bnica Kaszubska z analizy o�wiadcze� 
maj�tkowych (informacje w zał�czeniu protokołu). 
Ad.6.d/ (ci�g dalszy )                
         Wiceprzewodnicz�cy Rady przedstawił projekt uchwały w sprawie okre�lenia zasad 
nabycia, zbycia i obci��enia nieruchomo�ci gruntowych oraz ich wydzier�awiania na okres 
dłu�szy ni� trzy lata oraz ustalenia stawek czynszów dzier�awnych na terenie gminy D�bnica 
Kaszubska po wprowadzonych zmianach w § 1 o brzmieniu, �e zobowi�zuje si� Wójta 
Gminy do przedstawiania Radzie Gminy do zatwierdzenia w okresach półrocznych planu 
nabywania, zbywania oraz zmian nieruchomo�ci. 
Wójt odnosz�c si� do zmiany § 1 stwierdził, �e jest on paragrafem spornym i martwym, 
niemo�liwym do wykonania, bo nie ma mo�liwo�ci fizycznej do przedstawienia takiego 
planu. 
Radny Piotr Paczesny  stwierdził, �e nie widzi przeszkód natury technicznej, bo to chodzi 
tylko o nieruchomo�ci przewidziane do sprzeda�y i proponuje przyj�� projekt uchwały oraz 
wnioskuje o głosowanie nad projektem uchwały. W wyniku głosowania uchwała po zmianach 
została podj�ta przy 8 głosach za, 7 wstrzymuj�cych si�. 
Ad.9. 
         Przewodnicz�ca Rady Gminy mgr Zyta Rytelewska dokonała zamkni�cia sesji Rady 
Gminy D�bnica Kaszubska. Obrady zako�czono o godz. 1540. 
 
Na tym protokół zako�czono. 
Protokołowała: G.Bałyk    
 
         
 
                     
              
   


